
شب دوم از هفته نخست مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا امشب 

با چند دیدار حســـاس و جذاب پیگیری می شود که در مهم ترین 

دیدارها بایرن مونیخ، مدافع عنوان قهرمانی میزبان اتلتیکو مادرید 

اســـت و لیورپول نیز در زمیـــن آژاکس به مصاف این تیم هلندی 

می رود. مهدی طارمی هم به همراه پورتو راهی انگلیس شده تا در 

صورت صلاحدید سرجیو کونسیسائو نخستین حضورش در این 

تورنمنت را تجربه کند. 

طارمی منتظر فرصت
برای پپ گواردیولا و سیتی موفقیت در لیگ قهرمانان به ماموریتی 

غیرممکن بدل شده و هر فصل با وجود بودجه زیادی که مالکان 

باشگاه هزینه می کنند این تیم به توفیقی در اروپا نمی رسد. سیتی 

امسال هم همچون سال های اخیر در گروه نسبتا آسانی قرار گرفته 

و صعود به مرحله بعد برای آنها دور از دسترس نخواهد بود. پورتو، 

مارسی و المپیاکوس رقبای این تیم انگلیسی در گروه C هستند 

که اگر اتفاق عجیبی رخ ندهد آنها به عنوان صدرنشین راهی دور 

بعد خواهند شد. 

شاگردان پپ در حالی راهی این دیدار می شوند که در ابتدای هفته 

در دیداری دشوار برابر آرسنال با یک گل به برتری رسیدند و پس از 

شروعی ضعیف در لیگ حالا به تدریج روند بهتری پیدا کرده اند. 

با این حال کسب 7 امتیاز از 4 مسابقه و قرار گرفتن در رده یازدهم 

جدول اصلا مورد قبول هواداران این تیم نیســـت. عده ای از این 

هواداران همچنین معتقدند با وجود موفقیت هایی که گواردیولا 

در لیگ جزیره در سال های اخیر کسب کرده اما بدون فتح لیگ 

قهرمانان نمی توان او را مربی موفقی در جمع آبی ها دانســـت و 

ناکامی های پیاپی او در این تورنمنت نارضایتی این هواداران را به 

دنبال داشته است. به خصوص در فصل قبل که آنها مسیر نسبتا 

همواری تا فینال پیش رو داشتند اما برای سومین سال پیاپی در 

یک چهارم نهایی شکست خوردند و از دور مسابقات کنار رفتند. این 

بار لیون فرانسه بود که با درخشش موسی دمبله 3 بر یک حریف 

قدرتمند خود را برد و به نیمه نهایی رسید. سیتی فصل پیش حتی 

رقابت بر سر قهرمانی در لیگ را نیز به لیورپول باخت و خیلی زود 

مشخص شد که توان رقابت با تیم آماده کلوپ را ندارد. آنها در این 

فصل هم پس از تساوی 2 – 2 برابر تیم تازه صعود کرده لیدز، شکست 

تحقیرآمیز 5 بر 2 را مقابل لسترسیتی تجربه کردند تا مشخص شود 

که کار سختی برای قهرمانی در پیش دارند. 

پورتو هم پس از قهرمانی در فصل گذشته لیگ پرتغال چند تغییر در 

ترکیب خود داشته که یکی از خریدهای مهم آنها مهدی طارمی، 

مهاجم ایرانی ریو آوه بود که پس از درخشش در فصل گذشته در 

میان پیشنهادهایی که داشت بازی در پورتو را انتخاب کرد تا حضور 

در لیگ قهرمانان اروپا را نیز تجربه کند. سرجیو کونسیسائو هنوز از 

ملی پوش ایرانی خود استفاده زیادی نکرده است و ترجیح می دهد 

با توجه به اینکه هنوز به هماهنگی لازم با سایر بازیکنان نرسیده، او 

را در دقایق پایانی دیدارها راهی زمین کند. طارمی هم به خوبی از 

فرصت هایی که به دست آورده استفاده کرده و در همین دقایق کمی 

که به بازی گرفته شده است یک پنالتی برای تیمش گرفته است. 

او این هفته نیز در جریان تساوی 2 – 2 برابر اسپورتینگ لیسبون 

تنها 2 دقیقه فرصت بازی پیدا کرد اما در همین زمان یک موقعیت 

خطرناک را روی دروازه حریف ایجاد کرد که منجر به گل نشد. با این 

حال بعید است سرمربی پورتو در این دیدار حساس او را در ترکیب 

اصلی تیمش قرار دهد و احتمالا در نیمه دوم در صورت نیاز طارمی 

را به زمین خواهد فرستاد. کونسیسائو و تیمش فصل پیش در مرحله 

انتخابی مغلوب کراسنودار شدند و از رسیدن به مرحله گروهی باز 

ماندند اما امسال دوباره به این رقابت ها برگشته و امیدوارند در رقابت 

با مارسی و المپیاکوس بتوانند موفق بوده و راهی دور بعد شوند. 

سیتی اگرچه در این دیدار کوین دی بروینه، گابریل ژسوس، آیمریک 

لاپورته، بنجامین مندی و الکساندر زنچنکو را به دلیل مصدومیت در 

اختیار ندارد اما با توجه به ستاره هایش شانس بیشتری برای برتری 

در این مسابقه خواهد داشت. در دیگر دیدار این گروه نیز مارسی 

راهی یونان شده تا به مصاف المپیاکوس برود. 

حساس ترین بازی
یکی از مهم ترین و حســـاس ترین دیدارهای این هفته در مونیخ و 

بین بایرن و اتلتیکو مادرید برگزار می شود. شاگردان هانسی فلیک 

پس از فصلی درخشان که فتح سه گانه را برایشان به همراه داشت 

برای دفاع از عنوان قهرمانی خود فصل جدید را آغاز کرده اند و در 

گام نخست تیم سرسخت دیه گو سیمئونه را پیش رو دارند. بایرن 

برای فصل جدید فرصت چندانی برای اســـتراحت و آماده سازی 

مجدد نداشته و بین فینال فصل پیش و شروع بوندس لیگا تنها 

ســـه ونیم هفته فاصله بود. آنها در همان هفته دوم با نتیجه دور 

از انتظار 4بریک بـــه هوفن هایم باختند اما 4 برد پیاپی در لیگ 

و جام حذفی باعث شـــده آنها با آمادگی خوبی راهی این مسابقه 

شـــوند. برنامه فشرده آنها در این مدت ازجمله انجام دو بازی طی 

48 ساعت و فاصله سه روزه بین دیدار با آرمینیا بیلفید و مسابقه 

امشب مسلما برای فلیک و بازیکنانش مشکل ساز خواهد بود، اما 

چنین برنامه ریزی ای اجتناب ناپذیر بوده و بایرن مجبور است این 

فشردگی را تحمل کند. مشکل اصلی فلیک در دیدارهای اخیر دفاع 

متزلـــزل تیمش بوده که در 6 بازی آخر خود 11 گل خورده و آمار 

چندان خوبی در این زمینه ندارد. البته در سوی دیگر زمین روبرت 

لواندوفسکی در شرایطی عالی قرار دارد و در 299 دقیقه بازی برای 

تیمش 7 گل و 3 پاس گل داشـــته و دردسر اصلی سیمئونه برای 

دیدار امشب مهار او خواهد بود. 

اتلتیکـــو مادرید هم در آخرین دیدار خـــود در لیگ قهرمانان در 

یک چهارم نهایی فصل پیش مغلوب لایپزیگ شد و دوست ندارد 

فصل جدید را نیز با شکست برابر یک تیم آلمانی دیگر آغاز کند. 

سیمئونه با خرید لوئیس سوارز خط حمله خود را به خوبی تقویت 

کـــرد و این مهاجم اروگوئه ای در 4 بازی تیمش 3 گل زده و در فرم 

خوبی قرار دارد. ردبول  سالزبورگ و لوکوموتیو مسکو دیگر دیدار 

گروه A این مسابقات را برگزار خواهند کرد. 

لیورپول بی دفاع!
در گروه D آژاکس میزبان لیورپولی است که در ابتدای هفته با خبر 

مصدومیت شدید ویرجیل فن دایک، ستون خط دفاعی اش دچار 

مشکلی بزرگ شد. این مدافع هلندی در جریان مصاف با اورتون 

دچار پارگی رباط صلیبی شد و حدود 8 ماه از میادین دور خواهد 

بود. تیاگو آلکانتارا، خرید جدید قرمزها دیگر مصدوم این مسابقه 

بود که او هم مدتی قادر به همراهی تیمش نیست. به این ترتیب 

کلوپ درحال حاضر تنها جو گومز و جوئل ماتیپ را به عنوان مدافع 

وسط تخصصی در اختیار دارد که در ادامه فصل برای او مشکل ساز 

خواهد شـــد. او برای دیدار امشب ماتیپ مصدوم را نیز در اختیار 

دارد و احتمـــالا فابینیوی برزیلی را یک خط عقب تر برده و از او در 

کنار گومز استفاده خواهد کرد. آنها در دیدار امشب آلیسون بکر، 

گلر برزیلی خود را نیز در اختیار ندارند اما با اتکا به مثلث هجومی 

خطرنـــاک خود می توانند به موفقیت در این دیدار خارج از خانه 

امیدوار باشند. لیورپول همچنین آمار خوبی برابر تیم های هلندی 

دارد و در 13 بازی اخیر خود برابر آنها بازنده نبوده است. 

آژاکس هم با اریک تن هاگ دوران خوبی را سپری می کند و دو فصل 

پیش تا آســـتانه حضور در فینال نیز پیش رفت، اما در نیمه نهایی 

تاتنهام سد راه آنها شد. آنها همچنین آمار خوبی برابر رقبای انگلیسی 

ندارند و در 6 رویارویی اخیر خود برابر آنها تنها یک برد داشته اند. 

تن هاگ از تیمی که توانست به نیمه نهایی اروپا برسد ستاره های 

زیادی ازجمله دی یونگ، دلیخت، زیاش و فن دبیک را از دســـت 

داده است اما همچنان روند خوبی در لیگ کشورش دارد و در این 

فصل با 4 برد و یک تساوی در صدر جدول قرار دارد. در این گروه 

دو تیم میتیلند و آتالانتا نیز در دانمارک رودرروی هم قرار می گیرند. 

تردید درباره راموس
رئال مادرید در گروه B این تورنمنت، میزبان شـــاختار دونستک 

اوکراین خواهد بود. شاگردان زیدان پس از شکست عجیب برابر 

کادیـــز در ابتدای هفته نیاز به برتری در این دیدار دارند تا روحیه 

از دســـت رفته خود را بازیابی کنند. این مربی فرانسوی در همین 

ابتدای فصل با مشـــکلات زیادی ازجمله مصدومیت ادن آزارد و 

مارتین اودگارد مواجه شـــده و ســـرخیو راموس نیز در دیدار برابر 

کادیز مصدوم شد و با توجه به اینکه دیروز به همراه سایر بازیکنان 

تمرین نکرد بعید اســـت در دیدار امشب به میدان برود. زیدان در 

غیاب کاپیتان تیمش احتمالا از زوج میلیتائو و واران در خط دفاعی 

استفاده خواهد کرد. زیدان با توجه به در پیش بودن ال کلاسیکو 

ممکن است برای مسابقه امشب به کریم بنزما هم استراحت داده 

و لوکا یوویچ را به جای او راهی میدان کند. 

آمار بد اینتر
دیگر مســـابقه این گروه را اینترمیلان و موشن گلادباخ در جوزپه 

مه آتزا برگزار می کنند. آنتونیو کونته پس از شکست تیمش در دربی 

میلان در ابتدای هفته فشار زیادی را حس می کند و ناکامی در این 

دیدار می تواند مشـــکلات بیشتری را برای او و تیمش ایجاد کند. 

اینتر آخرین تیم ایتالیایی اســـت که توانسته فاتح لیگ قهرمانان 

شـــود و با وجود نفرات خوبی که در اختیار دارد می تواند یکی از 

مدعیان قهرمانی در سری A و همچنین رسیدن به مراحل پایانی 

لیگ قهرمانان باشد. با این حال تیم کونته هنوز به هماهنگی لازم 

نرسیده است. آنها در 10 بازی اخیر خود در لیگ قهرمانان تنها 2 

برد داشته اند و به نظر می رسد آمار چندان به نفع آنها نیست اما با 

کمک ستاره هایی چون لوکاکو، مارتینز، ویدان و حکیمی می توانند 

به موفقیت در ادامه فصل امیدوار باشند.
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سیامک خاجی
روزنامهنگار

حسین شهبازی کشتی گیر آزادکار وزن 92 کیلوگرم تیم 

دانشگاه آزاد اسلامی در رقابت های لیگ داخلی به همراه 

تیمش در دور رفت مســـابقات در جایگاه دوم ایستاد تا 

در دور برگشـــت برای ســـکوی اولی تیم تلاش کنند. او 

که ســـال های گذشته در وزن 97 کیلو کشتی می گرفت 

در کارنامه اش مدال طلای جوانان جهان، طلای جوانان 

آســـیا، برنز نوجوانان جهان، برنز نوجوانان آسیا، دو برنز 

امید های جهان، نایب قهرمانی بزرگســـالان آســـیا و دو 

عضویت تیم ملی برای مســـابقات جام جهانی به چشم 

می خورد و خودش از این عناوین به عنوان روز های زیبای 

کشتی اش یاد می کند. شـــهبازی که این روزها به خاطر 

مبتلا شدن مادرش به ویروس کرونا شرایط روحی خوبی 

ندارد ولی باز هم با همان منش و رسم کشتی گیری صبور 

و باحوصله پاســـخگوی سوالات خبرنگار »فرهیختگان« 

شـــد. با ملی پوش جوان تیم ملی کشـــتی ایران از لیگ 

و تیم کشـــتی دانشـــگاه آزاد صحبت کردیم تا وضعیت 

ناامیدکننـــده مالی کشـــتی گیران و نگاهـــش به برگزار 

نشـــدن انتخابی های تیم ملی را جویا شویم. گفت وگوی 

»فرهیختگان« با شهبازی را می خوانید. 

از چه ســـالی به تیم دانشـــگاه آزاد رفتی و چه مقام هایی 

به دست آوردی؟ 

از ســـال گذشـــته و بعد از راه اندازی مجدد لیگ کشتی توسط 

علیرضا دبیر عضو تیم دانشـــگاه آزاد شدم و سال گذشته با این 

تیم مقام سوم را به دست آوردم و در جام باشگاه های جهان هم 

مقام دوم را کسب کردیم. 

هدف گذاری و برنامه ریزی کادرفنی و مسئولان دانشگاه آزاد 

را برای امسال چطور دیدی؟ 

هیچ ورزشـــکاری نمی تواند بگوید سال آینده با تیم فعلی اش 

می ماند یا نه، ولی مسئولان دانشگاه آزاد واقعا خوب تیمداری 

می کنند و جا داد که اوضاع بهتر هم بشود چراکه کشتی لیاقت 

توجه بیشتر را دارد. کادرفنی دانشگاه آزاد به سرمربیگری علیرضا 

رضایی که خودش از قهرمان های المپیک و جهان اســـت واقعا 

یک تیم خوب، متشکل از باتجربه ها و جوان ها هستند و بیشتر 

سعی شان این بوده که به نوجوانان و جوانان بها بدهند تا سال های 

آینده پشتیبان های خوبی برای تیم ملی باشند. 

در دور رفـــت مقام دوم را کســـب کردید، از عملکرد خود و 

تیم راضی بودی؟ فکر می کنی در دور برگشت به جایگاه 

اولی برسید؟ 

دوم شدیم ولی لیاقت صدرنشینی را داشتیم. مقابل تیم استقلال 

شاید کمی بچه ها بدشانسی آوردند و در دو یا سه بازی که شانس 

هر دو نفر مســـاوی بود اگر نتیجه به نفع ما برمی گشت نتیجه 

عوض می شـــد، طبق مثل »شانس باید یار باشد«، در دور رفت 

در مقابل تیم پرقدرت اســـتقلال شانس هم با ما یار نبود و اگر 

شانس یار بود صددرصد تیم ما صدرنشین می شد، ان شاءالله در 

دور برگشت مطمئنا پرقدرت تر ظاهر می شویم تا بتوانیم تیم ها را 

برای صدرنشینی شکست دهیم. برای اول شدن همدلی و اتحاد 

بین کشتی گیران مهم است که خداراشکر تیم ما بچه های همدل 

و متحدی دارد و ان شاءالله در دور برگشت اوضاع بهتر است. 

تســـهیلات و تمهیدات دانشـــگاه آزاد بـــرای قهرمانان و 

ورزشکاران را چطور ارزیابی می کنی؟ 

بایـــد روی کشـــتی 

پتانســـیل  به خاطر 

بالایش سرمایه گذاری 

بیشتری شود ولی باز هم 

خداراشکر از لحاظ پایبندی 

به قراردادها تیم دانشگاه آزاد به 

تمام مبلغ و شرایط قرارداد تا ریال 

آخر عمل می کند و مثل بعضی 

تیم ها نیست که نصف مبلغ قرارداد 

بچه ها را هم ندهد و می توانم بگویم از 

این لحاظ تیم دانشگاه در لیگ کشتی 

حرف اول را می زند. سال گذشته که مقام 

سوم لیگ داخلی و دوم جام باشگاه های جهان 

شدیم قول هایی برای افزایش قرارداد دادند و عمل 

کردند و قراردادها کمی افزایش پیدا کرد البته بیشتر از اینها باید 

به کشتی رسیدگی شود و امیدوارم به امید خدا سال های بعد به 

ورزش اول مملکت مان بیشتر رسیدگی شود. 

از تیم ملی کشتی چه خبر؟ 

اردوهای تیم ملی کشـــتی برای حضور در مســـابقات جهانی 

صربســـتان از روز جمعه شروع شده است ولی بنا به دلایلی من 

دعوت نشدم، این تصمیم کادرفنی بوده و من هم به تصمیم شان 

احترام می گذارم و امیدوارم هر فردی در وزن من انتخاب می شود 

بتواند دســـت پر برگردد و برای موفقیت تیم و تمام بچه ها دعا 

می کنم تا با قهرمانی از مسابقات جهانی صربستان برگردند. 

انتخابی تیم ملی برگزار نمی شود و براساس انتخاب کادرفنی 

ملی پوش ها مشخص می شوند، به نظرت عادلانه است؟ 

برگزاری مسابقات انتخابی باعث می شود حق به حق دار برسد 

و هر شخصی که لیاقت پوشیدن پیراهن تیم ملی را دارد به آن 

برسد. وقتی انتخابی برگزار نمی شود هر شخصی می تواند ادعای 

پوشیدن پیراهن را داشته باشد و با برگزار نشدن انتخابی ها، تمام 

انگیزه ها و انرژی جوان ها از بین می رود و این به ضرر کشتی است. 

برنامه آینده ورزشی ات چیست؟ 

فعلا که مسابقاتی به غیر از مسابقات جهانی برگزار نمی شود و 

برای این مسابقات هم انتخاب نشده ام، یعنی انتخابی نبوده که 

بخواهم برای پیروزی در آن تلاش کنم و انتخاب کادرفنی بوده 

و درحال حاضر مسابقات خاصی ندارم اما امیدوارم سال های 

آینده بتوانم دوباره دوبنده تیم ملی کشتی را به تن کنم. 

کرونا روی ورزش شما چقدر تاثیر گذاشت؟ 

ویروس کرونا روی روند تمرینات نه تنها من بلکه بچه های دیگر، 

حتی ورزشکاران کل دنیا خیلی تاثیر گذاشت، در این شرایط 

نمی شـــود مثل سال های قبل تمرین کرد. ولی باز هم به هر 

طریقی شده تمرینات را دنبال می کردم، سعی ام بیشتر روی 

تمرینات انفرادی بود و هر از گاهی از دوســـتان برای کشتی 

کمک می گرفتـــم. به طور کلی تمریناتم بـــد نبود ولی مثل 

سال های گذشته تمرین نکردم. 

تغییرات تکنیک های کشتی را چطور می بینی؟ 

ســـال به ســـال و از زمانی که آقای لالوویچ رئیس 

اتحادیـــه کشـــتی شـــده اســـت، 

تکنیک های کشـــتی تغییر می کند 

و تاکیـــد روی حرکـــت رو بـــه جلو و 

جنگندگی کشتی گیران است و به نظر 

من این یک پوئن مثبت برای کشتی و 

باعث جذابیت آن است. 

اگر قرار بود غیر از وزن 92 کیلوگرم 

در وزن دیگری کشتی بگیری کدام 

را انتخاب می کردی؟ 

غیـــر از وزن خـــودم صددرصد در وزن 

97 کیلوگرم کشتی می گرفتم،  سال های 

گذشته هم در وزن 97 کیلوگرم کشتی گرفتم و حتی 

طلای جوانان جهان و نایب قهرمانی بزرگسالان آسیا را در این 

وزن به دســـت آوردم، حدود سه سالی هست که 92 کیلو وارد 

وزن های کشـــتی شـــده و به دلیل این که وزن بدنی کم دارم 

تصمیم گرفتند در 92 کیلو کشتی بگیرم. 

وضعیت پرداخت پاداش ها برای کشتی گیران چطور است؟ 

برای مقام ها، پاداش هایم را به نسبت گرفتم، البته این وظیفه 

فدراسیون کشتی نیست و وظیفه وزارت ورزش و جوانان است 

ولی به طور کل جایزه ها و پاداش ها در  شأن ورزشکاران نیست. 

با این وضع اقتصادی سکه 16 میلیونی را برای ما دو میلیون 

حســـاب می کنند، نمی دانم این سکه را از کجا تهیه می کنند 

که ما هم از همان جا تهیه کنیم! در کل در  شـــأن ورزشکاران 

نیست و امیدوارم روزی پاداش های ورزشکاران انفرادی و بعضی 

از تیم ها تغییر پیدا کند و مثل فوتبال پاداش ها بهتر شود. 

شرایط اقتصادی کشتی گیران چطور است؟ 

کشتی گیران بیشتر از قشر ضعیف جامعه هستند و بچه های 

شهرستان و روستا های استان های دیگر و بیشتر جنوب شهر 

تهران هستند و قراردادهای مان نسبت به قراردادهای فوتبال 

و والیبال اصلا قابل مقایســـه نیست و با این وضع اقتصادی 

خیلی پایین است. امیدوارم روزی قراردادهای کشتی گیران 

هم مثل فوتبالیست ها میلیاردی شود. 

در روزهایی که اردوهای ملی و باشگاهی برگزار نمی شد 

تمرینات شما را فدراسیون و کادرفنی رصد می کرد؟ 

فدراسیون کشتی و کادرفنی تیم ملی طی ماه های گذشته در 

فضای مجازی برنامه های تمرینی بچه ها را می گفتند و بچه ها 

تمرین می کردند. فدراسیون با برگزاری مسابقات لیگ خیلی به 

روند تمرینی و مسابقه ای بچه ها کمک کرد و به نظر من خوب بود. 

ظاهرا مادرت به ویروس کرونا مبتلا شـــده اند. اکنون در 

چه وضعیتی هستند؟ 

بله، مادرم چند روزی است که درگیر بیماری کرونا شده، حال 

عمومی اش اصلا خوب نبود و باید در بیمارستان بستری می شد 

که جا دارد از پژمان درستکار که به من برای پذیرش مادرم در 

بیمارســـتان کمک کرد و دکتر علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون 

کشـــتی که در این چند روز پیگیر کارهای مادرم بودند تشکر 

کنم. از حمایت اسطوره کشتی فرنگی حمید سوریان و آقای 

علیرضا رضایی که هـــر روز جویای حال مادرم بودند ممنونم 

و از دکترها و پرســـنل بیمارستان مسیح  دانشوری که خیلی 

بـــه من کمک کردند ممنونم و امیـــدوارم بتوانم روزی جواب 

زحمت های شـــان را بدهم. آرزوی سلامتی برای تمام بیماران 

و پدر هـــا و مادر ها را دارم و امیدوارم دنیا از این ویروس لعنتی 

رهایی پیدا کند و از کادر درمان برای تحمل این روزهای سخت 

تشکر می کنم. 
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